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В статье рассматривается развитие института делегирования при формировании представительных 

органов муниципальных районов. Приводятся позиции ученых, критически оценивающих модель непря-

мых выборов еще до законодательной реализации, а также мнения высших должностных лиц государства. 

Анализируются характерные особенности модели представительства в муниципальных районах, правовые 

позиции Конституционного Суда Российской Федерации. Формулируется предложение об обязательном 

закреплении на уровне регионального законодательства норм представительства поселений в представи-

тельном органе муниципального района, напрямую связанных с численностью населения.
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The article reviews the development of the institution of delegation in the establishment of representative 

authorities of municipal districts. The author describes positions of scientists that give a critical assessment of the 

indirect election model even prior to the legal implementation as well as opinions of supreme officials of the state. 

The paper analyzes characteristic features of the model of representation in municipal districts, legal positions of the 

Constitutional Court of the Russian Federation. The author brings forward a proposal on mandatory consolidation 

in regional laws of provisions on representation of settlements in a representative authority of a municipal district 

directly linked with the population size.
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